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Hareskovby Medborgerforening 

 
Referat – HMB’s generalforsamling - 8. marts 2022 
 
Besøg af borgmester Ole Bondo. 
Traditionen tro fik deltagerne inden generalforsamlingen mulighed for at møde borgmester 
Ole Bondo, som fortalte om nogle af de vigtige spørgsmål, som optager kommunen og hvilke 
initiativer, der er i gang. 
Den nyvalgte kommunalbestyrelse er efter konstituering kommet godt i gang med arbejdet og 
signalet er, at man trods politiske forskelle holder fast i et samarbejde på tværs, så der kan 
handles.  
 
Ole Bondo roste den høje stemmeprocent i Hareskovby på 85,3% der bekræfter, at vi bor i en 
aktiv bydel. Til sammenligning nævntes stemmeprocent på 53% i Paltholm, der peger på, at 
det er vigtigt at kommunen også hører borgerne i de områder, hvor det lokale engagement 
ikke er så stort. 
 
I forhold til retningen for kommunens udvikling blev fremhævet 8 mål: 

1) At vi skal være en C02 neutral kommune  
– en kæmpe udfordring og omstilling til CO2 neutral energiforsyning. Kommunen har 
vedtaget en varmeplan, hvor der satses ud udbygning af fjernvarmenetværket også i 
Hareskovby (2025) 

2) Mere natur - samarbejde med Vilde haver ambassadører m.fl. 
3) Ældreområdet – prognosen siger 60% flere over 80 år. Behov for flere ældreboliger  
4) God barndom – de fleste børn og unge trives, men også en stor gruppe som ikke gør og 

flere får diagnoser og behøver en særlig indsats 
5) Fastholdelse af unge der flytter hjemmefra – stort ønske at få ungdomsuddannelser i 

kommunen – f.eks. filmuddannelse på Flyvestationen og håndværksuddannelse 
6) Erhvervsområdet og virksomhedsnetværk  
7) Infrastruktur - ”Vi drukner i biler” – arbejder for at få forlænget S-toget fra Farum til 

Hillerød, støjafskærmning langs Hillerødmotorvejen specielt området gennem Farum 
8) Alle skal være med – almene boliger udgør kun 30% af boligmassen i kommunen, og i 

de områder er det en større andel af borgere, som er udenfor arbejdsmarkedet. 
 
Det var især temaer om planer for ændret energiforsyning og infrastruktur som efterfølgende 
var genstand for spørgsmål og debat.  
Kommunen afholder i samarbejde med Hareskovby Medborgerforening et borgermøde  
den 19. april i år kl. 19-21, hvor netop de to temaer er på dagsordenen. 
  
Derefter afvikledes den formelle dagsorden til generalforsamlingen.  
 
1 Valg af dirigent og referent 

Som dirigent blev valgt Eigil Hulgaard, som konstaterede at GF var lovligt varslet både via 
forårsprogrammet fra HMB, Facebook og opslag i Furesø avis og Frederiksborg Amtsavis. 
Som referent blev valgt Johanne Bratbo. 
Der var 39 deltagere udover bestyrelsen. 

 



 
 
 
  

2 Beretning om foreningens virksomhed 
 
• Bestyrelsen 
Formand Preben Bitsch lagde vægt på betydningen af, at vi bor i et dejligt område og at 
der er en god stemning i bestyrelsen og at han er glad for erfaringerne med 
formandsposten. Ved sidste GF besluttedes justeringer af vedtægterne, som bl.a. 
betyder at det i år er første gang, at der ikke vælges en formand, men at denne post 
besættes i forbindelse med konstituering i bestyrelsen. 
 
Det har været et klart mål at øge synligheden af HMB og vores aktiviteter som sker via 
Aktivitetsudvalget, Annexgården og Annexet, samt Lokaludvalget, som er høringspart i 
forhold til kommunen.  
 
Der er derfor arbejdet med at styrke kommunikationen – både via nyt design på 
aktivitetsprogrammet, samling af facebookgrupper (fra 79 følgere til 371 siden 
september 2021) og en rækkevidde på 6693 personer i perioden. Endvidere er der 
arbejdet med etablering af nyt og bedre medlemssystem, som også skal lette det for 
medlemmerne i forhold til kontingentbetaling og registrering. 

 
Formanden oplistede en række opgaver, som HMB skal arbejde videre med: 

• Flere medlemmer – udnytte medlemsystemet 
• Dialog og input fra byen 
• Flere ’hænder’ i stort og småt 
• Flere aktiviteter for de unge familier 
• Fortsat synliggøre vores arbejde og vores rolle 
• Arbejde på fornyelse af hjemmeside som fortsat vil være foreningens primære 

kommunikationscentrum 
• Synliggørelse af især Lokaludvalget 
• Gennemsigtighed ift. beslutninger og processer i bestyrelsen og udvalg 
• Øge synligheden som bindeled til kommunen 
• Øge involveringen i og bidrage til øget informationsniveau ifm. lokale tiltag: 

fjernvarme, trafikplaner osv. 
 

Preben sendte afsluttende nogle varme tanker til Annie Klug, mangeårigt aktivt medlem 
af bestyrelsen, som gik bort i november sidste år - altid hjælpsom, initiativrig og 
handlekraftig, og derfor også savnet i bestyrelsen. 

 
• Aktivitetsudvalget  
Formand for aktivitetsudvalget Inger Helt Poulsen tog afsæt i, at formålet for 
Aktivitetsudvalget, er at arrangere aktiviteter, der kan understøtte HMBs 
formålsparagraf.  
Det indebærer blandt andet at 

o Vi skal virke for, at Hareskovby forbliver en levende bydel med bevarelse og 
udvikling af det eksisterende kultur- og sportsliv 

o Vi skal styrke sammenholdet mellem områdets borgere  
o Vi skal danne ramme om aktiviteter til fremme for byens trivsel – samt 

medvirke til at skabe og fastholde et fællesskab og et spændende lokalmiljø i 
og omkring Annexgården 

Udvalget bestræber sig på at udvikle arrangementer som dækker bredt og både for børn 
og voksne, og er glade for det nye layout til programmet.  



 
 
 
  

Corona restriktioner betød, at der ikke blev udsendt aktivitetsprogram i foråret 2021, 
men både i efteråret 2021 og foråret 2022 har vi været på banen med flere aktiviteter.  
Inger nævnte flere af disse, herunder fastelavn, hvor der i år var tilmeldt 90 børn. Øl- og 
vinsmagning, noget om miljø og natur, kunst og musik – og ser frem til Kunstens dag den 
24. april i år, som er for hele byen. Håbet er også at kunne genoptage en aktivitet som 
fællesspisning.  
Hun fremhævede, at udvalget er interesseret i inspiration fra flere i forhold til aktiviteter 
til efteråret og kom også afsluttende med et lille opråb om, at vi har plads til flere 
frivillige, som vil give en hånd med i forbindelse med et eller flere arrangementer.  
 
• Medborgerhuset Annexgården 
Bestyrelsesmedlem Johanne Bratbo redegjorde for status for Annexet og Annexgården. 
 
Annexet: 
HMB står nu for brugen og udlejningen af Annexet – og der er i forårets program 
beskrevet en tekst om brugen af dette foreløbig i en prøveperiode indtil sommeren 
2022, så vi kan se, hvordan det fungerer: 
• Annexet kan lånes af borgere i Hareskovby, som er medlem af HMB, til 

mødeaktiviteter, foredrag, undervisning etc., baseret på en konkret aftale med HMB 
• Lån af lokalet er omkostningsfrit, så længe formålet er af ikke-kommerciel karakter 
• Hvis formålet med brug af lokalet har kommerciel karakter, opkrævet en leje på kr. 

150,- per time. 
• Ønsket lokalet anvendt til en tilbagevendende eller fast aktivitet, udarbejdes en 

særlig aftale mellem bruger og HMB, så vi er enige om forudsætningerne. 

Omtalen i programmet har medført interesse for at få mulighed for at låne Annexet til 
f.eks. møder og andre arrangementer – og der er også nogle faste aktiviteter og flere på 
vej. 
Der arbejdes på indkøb af foldbare møbler, således at det vil være lettere at anvende 
lokalet til aktiviteter der behøver gulvpladsen, eller f.eks. stoleopsætning til foredrag 
m.v. 
Kontingenter via medlemskab af HMB bidrager til de udgifter der knytter sig til Annexet, 
herunder rengøring, varme og el, samt anskaffelser. 
 
Annexgården: 
Råderet over brug og drift af Annexgården hører under Foreningen Annexgården – og 
en styregruppe med repræsentanter fra HMB, der er fast medlem af bestyrelsen, men 
som kan suppleres med andre foreninger, der er faste brugere af Annexgården og 
bidrager til driften af stedet. Der er siden sidste GF samarbejdet med kommunen om en 
fornyet Brugeraftale og vilkår, som nu afventer politisk godkendelse i kommunen. 
Derudover har der været arbejdet med justering af de hidtil gældende vedtægter på 
baggrund af anbefalinger fra kommunen - og der vil blive afholdt en formel GF i den 
kommende tid. 
 
Furesø Musikskole er nu faste brugere af 1. salen på Annexgården og har et højt 
aktivitetsniveau i løbet af ugen, så vi ser dejligt mange aktive børn.  
Udlejning af Annexgården til private fester i weekender udgør den væsentligste 
indtægtskilde. Coronarestriktioner har i flere perioder forhindret dette. I 2021 blev det 
først blev muligt at udleje igen fra juli måned, men hvor vi til gengæld blev booket fint i 
efteråret. I starten af 2022 betød fornyede corona restriktioner, at vi ikke kunne have 
planlagt udlejning i januar og februar – men heldigvis er der nu fuld gang i bookninger 
igen – som pt. er på 28 weekender for resten af 2022. 



 
 
 
  

Vi har sendt en ønskeliste til kommunen til et kommende bygningssyn, som pga corona 
ikke blev gennemført i 2020 og 2021, da der er række forhold som kræver 
opmærksomhed. Dato herfor afventes. 
 
• Lokaludvalget 
Bestyrelsesmedlem Anders Riiber Høj orienterede om arbejdet i Lokaludvalget, som kun 
har haft få fysiske møder pga Corona og nævnte flere af de sager, som udvalget har 
behandlet: 
 
• Ring O4 – hvor udvalget har leveret et vigtigt høringssvar, der imødegår at denne 

omdannes til motorvej, men almindelig trafikvej i Hareskovområdet 
• Regler for trailerparkering 
• Skovbovænget og udfordringerne med rystelser i huse pga trafikken og vejens 

konstruktion på blødt underlag. Beboerne har lavet egne trafikmålinger og der 
foreligger nu en beslutning i kommunen om en udbedring her-og-nu til en 2-i-1 vej 
(som Gl. Hareskovvej). 

• Har rådet kommunen til at være obs på behovet for at der fastholdes en 
busforbindelse til Herlev  

• Udvalget vil meget gerne i dialog med borgerne i Hareskovby og holde åbne møder 
som det der arrangeret sammen med kommunen om energiforsyning og trafik den 
19. april i år.  

 
Der blev opfordret til at kommunen er lidt mere proaktive ifm. Opsyn med bygning af 
nye huse i Hareskovby, så vi undgår nogle af de kedelige sager, hvor entreprenøren af 
den ene eller anden årsag ikke får overholdt lokalplanen og fx får terrænreguleret for 
voldsomt. Det er superærgerligt, når det først bliver opdaget efter endt arbejde og 
medfører ærgrelse og øgede arbejde og omkostninger ifm. Reetablering. 
 
Anders er samen med Iben Hvilsted-Olsen også medlem af Lokalsamfundenes Samvirke 
og Anders herfra udpeget som formand for Furesø Bevaring, endvidere er Anders som 
privatperson medlem af Furesø Vandværks bestyrelse, hvor der er stort fokus på at 
begrænse vandspild. 
Der var en række kommentarer og spørgsmål i forlængelse af fremlæggelsen – herunder 
også til dirigenten Eigil Hulgaard i hans egenskab af kommunalbestyrelsesmedlem.  
 
• Søgruppen 
Bestyrelsesmedlem John Ehrbahn betonede igen i år, at Søgruppen ikke er at betragte 
som et ”søpoliti”, men interesserer sig for søernes tilstand.  
 
I modsætning til sidste år, hvor vinterfrost gjorde det muligt at løbe på skøjter, så var 
der ikke i år mulighed for dette – selvom gruppen stod klar.  Varmere vand har vist sig 
godt for frøerne. Vandstanden er høj og mosegrisenes huller står derfor under vand og 
det betyder også at der ikke har været så store problemer med rotter.  
Det er indtrykket, at i de søer, hvor der er aktivitet fra beboere, der svømmer, sejler, etc. 
er overfladen mere sund pga iltningen, ligesom manglende tilisning også betyder, at 
bunden får mere lys og ilt.  
 
John gentog samtidig en vigtig bekymring fra sidste år – nemlig at markant lyssætning 
ved huse har betydning for at vi har færre natdyr i området – herunder flagermus.  
John er også aktiv sammen med 70 andre som Vild Have ambassadør, heraf 39 i dette 
område, og har selv vilde orkideer i haven og glæder sig til arrangement med åben have 
den 21. juni i år.  
 



 
 
 
  

• Idrætsaktiviteter (HMB Svøm og HMB Yoga) 
Niels Rude Petersen orienterede om status og betonede, at Bent Kofoed er den der står 
for arbejdet med svømmeklubben. Erfaringen er, at tirsdagene er fuldt bookede og at 
familierne er aktive i weekenderne. Derfor er det meget vigtigt at vi kan beholde 
svømmesalen. 
 
I forhold til HBM Yoga, så har den ligget stille – men kan måske revitaliseres, hvis nogen 
melder deres interesse? 
 
Der var en række kommentarer og spørgsmål i forlængelse af fremlæggelsen som især 
havde fokus på betydningen af at beholde svømmesalen, og at der kan skaffes midler til 
at den kan renoveres, herunder omklædningsfaciliteter. Svømmesalen er også vigtigt for 
at kunne sikre svømmeundervisning til børnene, da der ikke er plads i andre 
svømmehaller i kommunen. 
 
• Øvrige HMB-aktiviteter 

Intet til punktet. 
 
 

3 Fremlæggelse af det reviderede årsregnskab for 2021 
Anders Riiber Høj omdelte regnskab for HMB, og begrundede et underskud i 2021 på kr. 27.501, 
som bl.a. hænger sammen med færre medlemmer, og hvor Coronasituationen også har spillet 
ind. Vi gik ud med en egenkapital på kr. 77.083 fra 2021, så der er fortsat midler til aktiviteter i 
HMB.  
Regnskabet blev godkendt uden anmærkninger. 
 

4 Fastsættelse af kontingent for 2023, opdateret budget for 2022  
og budget for 2023  
Anders Riiber Høj omdelte forslag til budget 2023 og opdateret budget for 2022 og 
redegjorde for dispositionerne, herunder en realistisk forventning til medlemstallet og 
dermed indtægter via kontingenter. Bestyrelsen satser i 2022 på at få 350 betalende 
medlemmer og i 2023 på 400 medlemmer. Der er set på fordelingen af midler til de 
forskellige aktiviteter og justeret herefter, bl.a. færre midler til Kunstens Dag, uden at 
det forventes at gå ud over kvalitet i programmet! 
Det har været drøftet om en kontingentforhøjelse var på tale, men forslaget er at fastholde 
dette på det nuværende niveau på kr. 200 årligt.  
Budgetterne blev godkendt uden anmærkninger. 
 
 
Indkomne forslag 
Ingen til punktet. 
 

5 Valg 
• Bestyrelsesmedlemmer (2 år), 5-9 i alt (formand udpeges ved konstitueringen) 

o På Valg (op til 5, vælges for to år): 
§ Inger Helt Poulsen – genopstiller - valgt 
§ Johanne Bratbo – genopstiller - valgt 
§ Preben Bitsch, formand – genopstiller - valgt 
§ Marianne Dombernovsky - opstillede på GF - valgt 
§  

o Valgt for 2 år i 2021:  



 
 
 
  

§ Anders Riiber Høj, kasserer  
§ Helle Johannisson, næstformand 
§ John Ehrbahn 
§ Karin Matthiesen 

• Bestyrelses-suppleanter (1 år) 
§ Iben Hvilsted-Olsen – genopstiller - valgt 

• Revisor (2 år, vælges i lige år): Mogens Wismann – opstiller - valgt 
• Revisor-suppleant (2 år, vælges i ulige år): Lars Matthiesen – overtager fra Mogens 

Wismann, der er indtrådt som revisor – valgt 

 

6 Eventuelt 
Der var afsluttende kommentarer omkring bekymring for ræve og rådyr vilkår i skoven 
pga cyklisters brug af projektører ved kørsel i skoven aften og nat er med til at skræmme 
vildtet. Nogle mente at bemærke at dyrene er et sjældnere syn. Det affødte en drøftelse 
af, hvilke regler der gælder og hvem der opretholder disse – herunder Naturstyrelsen – 
og et ønske om at kommunen også forholder sig til problematikken. 
 
Preben Bitsch takkede afsluttende for deltagelsen og en god generalforsamling. 
 

 
Bestyrelsen    den      /        - 2022 

 

 

Preben Bitsch   Anders Riiber Høj  Helle Johannisson 

 

 

Inger Helt Poulsen  Karin Matthiesen  Johanne Bratbo 
 

 

John Ehrbahn   Marianne Dombernovsky 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              

 
Hareskovby Medborgerforening er byens fælles, samlende medborgerforening. Foreningen er 
stiftet i 1917, har ca. 400 husstande som frivilligt betalende medlemmer og er anerkendt som 



 
 
 
  

høringspart for Furesø Kommune i sager af betydning for Hareskovby. Web: 
www.hareskovbymedborgerforening.dk.. 


